
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Duben 2010 

 
Zprávy z jednání zastupitelstva Městyse Havlíčkovy Borové  
konaného dne 8. dubna 2010. 
 
ZM schvaluje: 

• směnu pozemků mezi Lesním družstvem obcí Přibyslav a podílnickými obcemi Lesního 
družstva Přibyslav dle vyvěšeného záměru 

• smlouvu o budoucí smlouvě mezi Krajem Vysočina a Městysem Havlíčkova Borová 
na pozemky, které budou použity na rekonstrukci silnice Havlíčkova Borová – Slavětín 

• navýšení cen vodného na 12 Kč/m³ a stočného na 6 Kč/m³, právnické osoby a podnikatelé 
12 Kč vodné a 8 Kč stočné s platností od 1. 5. 2010 

• umístění a zřízení měřičských značek v k. ú. Havlíčkova Borová 
• smlouvu o zřízení věcného břemene v ulici Polní mezi Městysem Havlíčkova Borová 

a firmou ČEZ 
• dání předběžného souhlasu firmě Havlíčkova Borová Zemědělská a. s. s výstavbou 

bioplynové stanice 
• poskytnutí půjček z FRB panu A. Šidlákovi a panu J. Sedlákovi z Havl. Borové 
• poskytnutí firmě Tost.cz částečnou úhradu nákladů ve výši 35.000 Kč za vzniklé škody 

při rekonstrukci v ZŠ 
• poskytnutí členského příspěvku ve výši 6 Kč na jednoho obyvatele MAS Havlíčkův kraj, 

o. p. s. 
• prodloužení termínu dokončení stavby na pět let na stavební parcelu u Vodárny panu Zdeňku 

Štěpánovi 
• poskytnutí finančního přípěvku ve výši 20.957 Kč SDH Havlíčkova Borová na nákup 

plovoucího čerpadla 
• nákup leteckých snímků Havlíčkovy Borové, Peršíkova a Železných Horek 
• podání žádosti o dotaci z grantového programu Edice Vysočiny na vydání publikace, 

která by připomenula 190. výročí narození Karla Havlíčka Borovského 
• zápis do obecní kroniky za rok 2009 

 
 



 
 
Rekonstrukce silnice Přibyslav – Slavětín 
Silnice Přibyslav – Slavětín byla zařazena si před 4 roky do páteřní komunikace Jihlava – Slavětín. 
Rekonstrukce komunikace Havlíčkova Borová – Slavětín je plánovaná na letošní rok. V loňském roce 
byly zahájeny práce na projektu a jednání výkupu potřebných pozemků. Zastupitelstvo Městyse 
Havlíčkova Borová vydalo souhlas s rekonstrukcí této silnice a schválilo Smlouvu o budoucí smlouvě 
o odprodeji obecních pozemků kraji Vysočina. Silnice je plánována v šířce 6,5 m. Není to tedy žádná 
rychlostní komunikace. Během jednání se zatím nedaří kraji Vysočina vykoupit pozemky od všech 
majitelů. Také nově vzniklé občanské sdružení Nechceme kamiony pod okny, které má 6 členů, 
nesouhlasí s úpravou silnice a požaduje opravit pouze její povrch. Občanské sdružení Nechceme 
kamiony pod okny podalo námitku proti rozhodnutí zastupitelstva městyse, kterým zastupitelstvo 
vydalo souhlas s rekonstrukcí a schválilo smlouvu o budoucí smlouvě o prodeji pozemků. 
Za této situace není vyloučena možnost, že zde budeme mít ještě dlouho silnici nejen do Ždírce 
nad Doubravou ale i na Přibyslav vyspravovanou záplatami a bude na nich prováděna zimní údržba 
odpovídající jejích významu. 
V letošním roce bude zahájena rekonstrukce mostu u Pivovaru a křižovatky na Chotěboř a Ždírec 
nad Doubravou. 
V roce 2008 byla provedena rekonstrukce vozovky, chodníků a kanalizace v ulici Pivovarská a části 
náměstí. 
V roce 2011 by měla být rekonstruována vozovka ve zbývající části náměstí a v ulici Havlíčkova. Kraj 
Vysočina přistoupil na návrh městyse a souhlasí s narovnáním silnice po odstranění domu čp. 66 
(Brožovo). Městys Havlíčkova Borová odkoupil tuto rozlehlou nemovitost a v současné době jedná 
o odstranění této stavby. Kraj Vysočina poskytl na odkup dar ve výši 200 tis. Kč, což je necelá 1/3 
z celkové ceny. 
Věřím, že pokud se nebude dělat rekonstrukce silnice Havlíčkova Borová – Slavětín, kraj dodrží dohodu 
a dojde na rekonstrukci silnice v obci. 
 
Kompostárna a sběrný dvůr 
V polovině dubna byl zahájen provoz kompostárny a sběrného dvora. Výstavbu provedla firma Evos-
Hydro s. r. o. Ledeč nad Sázavou v loňském roce. Stavbu dokončila a předala v listopadu, zkolaudována 
byla 29. 12. 2009. Strojové vybavení dodala firma Staton spol. s r. o. Habry. Náklady na výstavbu byly 
6.805,701,- Kč a 90 % z této částky bylo hrazeno z Evropských fondů a Státního fondu životního 
prostředí ČR. 
Provozní doba sběrného dvora: 
 Středa    9.00 – 11.00 hodin (pouze období od dubna do října) 
 Sobota 10.00 – 12.00 hodin 
 
Budou odebírány tyto odpady: 
Zpětný odběr – elektrospotřebiče (televizory, počítače, vysavače, ledničky apod.) 
Nebezpečný odpad – autobaterie, barvy a znečištěné obaly od barev, oleje, léky, zářivky 
Ostatní odpad – lina, koberce, starý nábytek, sklo z oken a dřevo, starý textil a hadry 
Ve sběrném dvoře budou také kontejnery na bílé a barevné sklo, papír, plast. 
 
Sběrný dvůr slouží pouze pro občany Havlíčkovy Borové, Peršíkova a Železných Horek. Odpad 
nesmí být odebírán od právnických osob a fyzických osob oprávněných k podnikání. 
 
 
Vodné a stočné 
Vodné a stočné je v Havlíčkově Borové ve výši nákladů na provoz vodovodu a kanalizace. Veškeré 
investice v oblasti pitné a odpadní vody jsou hrazeny z jiných zdrojů. Od listopadu 2009 se stal městys 
plátcem DPH. Tím dojde k navýšení finančního odvodu státu. Z těchto důvodů schválilo zastupitelstvo 
městyse navýšení ceny vodného o 2,- Kč a stočného o 1,-Kč s platností od 1. května 2010.  
Odpočty vodoměrů proběhnou v týdnu od 3. do 8. 5. 2010. 

Roman Brukner 
 

Slovo má starosta 



 
Vzpomínka na borovského rodáka 
Václav Zelený se narodil 27. srpna 1825 v Borové. Po ukončení studií filosofie se stal se profesorem 
dějepisu a zeměpisu na gymnáziu v Jindřichově Hradci, od listopadu 1851 vyučoval na akademickém 
gymnáziu na Starém Městě. Podílel se na vydávání časopisu Obzor, psal četné recenze, kritické studie, 
přispíval do Obecních listů a almanachu Máj. V září roku 1856 se Zelený vydal na zdravotní cestu 
po Itálii, Francii a Německu. V roce 1861 byl zvolen do českého sněmu, stal se pražským zastupitelem, 
kde dostal na starost do té doby opomíjené školství. Byl ředitelem nového českého gymnázia na Malé 
Straně. O prázdninách roku 1872 podnikl Zelený cestu do Ruska, kde sbíral materiál k životopisu Karla 
Havlíčka. Velmi cenné jsou i další Zeleného literárně historické práce. V almanachu Máj uveřejnil např. 
životopisy K. J. Erbena, F. Palackého, věnoval se osobnosti J. Kollára a sepsal dvoudílnou bibliografii 
Josefa Jungmanna. V listopadu 1873 se opět ozvala jeho plicní choroba. Po dvouletém zápase s nemocí 
svůj boj dne 5. dubna 1875 profesor Václav Zelený prohrává.  
 
65. výročí ukončení 2. světové války 
Farnost Havlíčkova Borová vás zve v sobotu 8. května 2010 ve 14 hodin k pomníku padlých 
na místní hřbitov. Společně zde vzpomeneme na lidi, kteří obětovali svůj život za naši vlast. Modlitbu 
povede místní duchovní správce Pater Daniel Kolář, zazní státní hymna a památku padlých uctíme 
položením kytic. V případě nepříznivého počasí se program přesouvá do kostela.  
 
 
 
Zdravá škola 
Naše škola vstoupila po ročním úsilí do sítě škol hlásících se k programu Škola podporující zdraví.  
O co se vlastně jedná? 
Chránit a posilovat zdraví znamená pozitivně působit na všechny jeho složky.           
Důležitou roli přitom hraje životní styl a chování člověka. Správný postoj člověka   
jeho odpovědnost za své zdraví je potřeba vytvářet již v předškolním a školním věku 
dítěte, kdy se návyky a postoje upevňují nejtrvaleji. Celá filozofie podpory zdraví 
vychází z toho, že zdraví člověka neznamená jen nepřítomnost nemoci, součástí 
zdraví je vždy také pohoda psychické, sociální, biologické, duchovní 
a enviromentální složky. K zásadám školy podporující zdraví patří pohoda prostředí, 
v němž se žák učí, zdravé učení, které je smysluplné, motivující a přiměřené, a také 
otevřené partnerství, jehož samozřejmostí je otevřenost školy veřejnosti, komunikace 
a spolupráce. Škola se stává kulturním a vzdělávacím střediskem obce. 
Pro naši školu to znamenalo, že jsme vypracovali projekt, který jsme zaslali k posouzení do Státního 
zdravotního ústavu v Praze. Dalším krokem byla metodická návštěva Národního koordinátora projektu 
Mgr. Tomáše Blahy a Ing. Libuše Kolčavové z odboru školství Krajského úřadu kraje Vysočina v naší 
škole. Naše škola obstála bez problémů a následoval poslední krok – obhájit projekt před komisí SZÚ 
v Praze. Z Prahy jsme si přivezli Osvědčení o vstupu ZŠ a MŠ Havlíčkova Borová do Sítě Zdravých 
škol a Dohodu o spolupráci mezi naší školou a SZÚ v Praze. Tyto dva dokumenty nás opravňují 
k lákavé možnosti čerpat finanční prostředky v rámci kraje Vysočina na zlepšování školního prostředí, 
na vybavení, ale i organizování různých akcí.  
 
Olympiáda z dějepisu 
Dne 8. dubna 2010 reprezentoval naši školu v krajském kole olympiády z dějepisu Ondřej Neubauer, 
vítěz havlíčkobrodského okresního kola. Podporu měl silnou, skoro všechny spolužáky ze druhého 
stupně. Mezi tím, co Ondra soutěžil a potil se u velmi náročného testu, si ostatní prohlédli zajímavosti 
města Pelhřimov. A že mají v Pelhřimově co nabídnout – Muzeum kuriozit a rekordů, Zlaté české 
ručičky, Muzeum strašidel, krásný výhled z kostelní věže. Ondra v těžké konkurenci studentů gymnázií 
obstál se ctí a zajistil, že se na výsledkové listině objevil pro některé Pelhřimovské neznámý název naší 
školy.  
     Ondrovi blahopřejeme a všichni se těšíme, že příští rok opět využije šanci horkého favorita našeho 
okresu. Vždyť  už to bude jeho šance poslední, neboť  příští rok bude deváť ák a naši školu opustí.  
 

Martina Brychtová 

Základní škola  

Významné dny 



 
 
Milá paní Hano Tonarová, zastupiteli, 
 k Vaší žádosti uvádíme, že stejně jako Vy si přejeme, abychom v Borové měli vedle opravené 
silnice chodníky, aby veškeré komunikace, po kterých lidé jezdí za prací, do zdravotnických zařízení, 
úřadů, do škol, byly v perfektním stavu. Problémem, pro nás, kteří bydlíme u silnice, je záměr kraje vést 
páteřní silnici středem celé obce. 
 Páteřní silnice jsou budovány jako základní a rozhodující spojení v kraji tam, kde se počítá 
se stále narůstající intenzitou dopravy, především nákladní. Negativní důsledky této dopravy by měly 
být také u nás, stejně jako v Přibyslavi nebo v Polné, řešeny silničním obchvatem obce. 
 Pro borovské občany zveřejňujeme náš program: 
 Občanské sdružení Nechceme kamiony pod okny je založeno s cílem zamezit zhoršení kvality 
života občanů Havlíčkovy Borové v souvislosti s uskutečněním Záměru rekonstrukce silnice Polná – 
Slavětín (1. stavba). 
 V záměru rekonstrukce páteřní silnice kraje není počítáno s vybudováním obchvatu Havlíčkovy 
Borové, přestože po narovnání oblouků a rozšíření by se silnice stala velmi výhodná pro provoz 
nákladní odpravy včetně kamionů. To by přineslo do středu obce ve větší míře otřesy v domech 
u silnice, hluk, zplodiny výfukových plynů a také zhoršení bezpečnosti chodců, hlavně školních dětí. 
 Protože nechceme být kamiony projíždějícími přímo pod okny obytných domů a školy 
obtěžování víc než dosud, stavíme se proti Záměru rekonstrukce silnice Polná – Slavětín (1. stavba). 
Jako řešení vidíme důkladnou (proti navrhované rekonstrukci finančně podstatně méně náročnou) 
opravu povrchu stávající křivolaké silnice lemované řadami stromů, která patří do naší krásné krajiny. 

Za OS Nechceme kamiony pod okny Luboš Václav Černý 
 

 
PORADENSKÁ ČINNOST V OBLASTI ROZVOJE OSOBNOSTI 

- 
MONTESSORI PEDAGOGIKA A ONE BRAIN 

 
Montessori připravené prostředí Havlíčkova Borová, Horecká 79 

 

12.5.  Otevřený program pro rodiče a děti od 3 let         10.00 - 16.00                                                               
-  dítě koordinuje pohyby a přitom zapíná senzory čtení 
-  stará se o sebe 
-  procvičuje obratnost rukou  atd.       40,-/1 hod.  70,-/2hod 
12.5.  Přednáška: „Proč Montessori pedagogika?“        15.00 – 17.00  
-  její význam v počátku života dítěte 
-  přirozená motivace dětí 
-  dovednost dítěte a jeho zodpovědnost  
5.5.   Přibyslav                                                                    15.00 – 17.00  
Přednáška na téma:   „Pohyb a činnost dětí.“        
- popisuje souvislost mezi vývojem pohybu, duševní energie a intelektu dítěte 
26.5.  Otevřený program pro rodiče a děti od 3 let         10.00 - 16.00 
            40,-/1 hod.  70,-/2hod 
26.5.   Workshop: „Emoce dětí.“                                  15.00 – 17.00 / 70,- 
-  pracovní činnost dítěte bez doprovodu negativních emocí                                     
-  čím Montessori podporuje osobní zdravou spontánnost dítěte 
-  cílem M. je oprostit dítě od emocionálních bouří, jakými se projevuje a umožnit mu návrat 
přirozenému spontánnímu projevu 
29.5. a 30.5.    Kreslení pravou hemisférou                    9.00 – 17.00 
    Přibyslav /  Havl. Borová  -  prostory určíme podle počtu osob 
    Cena: 2 100,-  
 
Kontakt: Věra Pavlíková  721 428 891 Vera-Pavlikova@seznam.cz   Na vybrané aktivity   
  se prosím předem hlaste. Děkuji. 

Inzerce 

Otevřený dopis OS Nechceme kamiony pod okny 


